
JUDEŢUL ALBA
CONSILIUL LOCAL SĂLIȘTEA

PROCES – VERBAL

Încheiat astăzi, 24 noiembrie 2022, 
în şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Săliștea, convocată prin dispoziţia

primarului comunei nr. 154 din 18.11.2022

La şedinţă sunt prezenţi  toți  cei  11 consilieri  locali  în funcție,  dintre care domnul
consilier  local Macarie Daniel-Ioan participă prin mijloace electronice,  neputând participa
fizic, fiind plecat din localitate. Şedinţa este legal constituită şi îşi poate desfăşura lucrările.
De asemenea participă la şedinţă primarul, secretarul general al comunei, domnul Radu
Mircea-Laurențiu din satul Tărtăria, domnul Negoiță Alexandru, domnul Bernaschi Ovidiu,
domnul Otto David, reprezentanții Asociației Cloudimpuls, Asociației Păstrează Speranța,
S.C. Caroll Med S.R.L., S.C. Controlex S.R.L.

Se  supune  spre  aprobare  Consiliului  Local  procesul-verbal  încheiat  în  şedinţa
ordinară din luna octombrie 2022, care se aprobă cu 11 voturi pentru.

Se prezintă următoarea ordine de zi:
1. Proiect de hotărâre nr. 74 din 16.11.2022 privind rectificarea bugetului local

al comunei Săliștea, judeţul Alba;
2.  Proiect  de  hotărâre  nr.  75  din  16.11.2022  privind  aprobarea  decontării

navetei  cadrelor  didactice  şi  a  personalului  didactic  auxiliar  din  cadrul  Şcolii
Gimnaziale „David Prodan” Săliștea, judeţul Alba;

3. Proiect de hotărâre nr. 76 din 16.11.2022 privind aprobarea numărului și a
cuantumului burselor lunare acordate elevilor înscrişi la cursurile cu frecvenţă din
învăţământul preuniversitar de stat, din comuna Săliștea, județul Alba, în anul școlar
2022 – 2023;

4. Proiect de hotărâre nr. 77 din 16.11.2022 privind aprobarea alocării sumei
necesare susținerii evenimentului cultural-educativ „Bradul de Crăciun, între tradiție
și poveste”;

5. Proiect de hotărâre nr. 78 din 16.11.2022 privind aprobarea protocoalelor de
colaborare pentru asigurarea colaborării  interinstituționale a Ministerului Muncii  și
Solidarității Sociale (MMSS)  cu U.A.T. SĂLIȘTEA, județul Alba, în cadrul proiectului
”HUB de Servicii MMSS – SII MMSS”, Cod MySmis 130963;

6. Întrebări, interpelări, propuneri, petiţii.
Domnul  primar  solicită  introducerea  pe  ordinea  de  zi,  în  regim  de  urgență,  prin

suplimentarea acesteia, a proiectului de hotărâre nr. 80 din 23.11.2022 privind modificarea
și completarea hotărârii Consiliului Local Săliștea nr. 53 din 31.08.2022 privind stabilirea
cantității de masă lemnoasă ce se va exploata pentru anul 2022, din proprietatea comunei
Săliștea, județul Alba, precum și a modului de valorificare și a proiectului de hotărâre nr. 81
din 23.11.2022 privind acordarea unui mandat special domnului primar Aurel-Emil Stănilă,
reprezentantul Consiliului Local Săliștea în Adunarea generală a Asociației de Dezvoltare
Intercomunitară “Apa Alba”.
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Domnul preşedinte de şedinţă supune la vot suplimentarea ordinii  de zi,  care se
aprobă cu 11 voturi pentru.

Domnul preşedinte de şedinţă supune la vot ordinea de zi  suplimentată, care se
aprobă cu 11 voturi pentru.  

Înainte de discutarea punctelor înscrise pe ordinea de zi, președintele de ședință dă
cuvântul  persoanelor prezente la ședință, care solicită organizarea în data de 10.12.2022,
ora 1400, la Căminul Cultural Tărtăria, a evenimentului “Tărtăria, de la primul scris din istoria
umanității la Tărtăria digitală”.

Domnul Radu Mircea-Laurențiu prezintă programul. Îi invită pe cei prezenți la ședință
la eveniment. Solicită confirmarea organizării până la data de 05.12.2022. 

Domnul  Bernaschi Ovidiu spune că strategiile privind digitalizarea trebuie aplicate,
în special în domeniul resurse umane.

Domnul  primar  întreabă  cam  când  și  cât,  în  ani  și  procente,  se  va  realiza
digitalizarea la nivel național.

Domnul  Bernaschi  Ovidiu  spune  că  nu  putem  să  ne  comparăm  nici  măcar  cu
Ungaria, ci trebuie să ne comparăm cu noi înșine. Trebuie începută digitalizarea de anul
acesta, din luna decembrie. Pentru persoanele interesate de accesare de fonduri se vor
oferi  cursuri  și  asistență  tehnică.  Perioada  2021  –  2027  este  perioada  în  care  se  va
implementa strategia de specializare inteligentă. Din păcate s-a întârziat puțin.

Domnul Radu Mircea-Laurențiu spune că o colegă este specializată pe domeniul
utilaje, mașini, domeniu cu specific rural.

Domnul  consilier  local  Cugerean  Ioan-Valentin  întreabă  cine  poate  participa  la
cursuri.

Domnul Bernaschi Ovidiu spune oricine poate participa.
Domnul viceprimar spune că Primăia trebuie să fie implicată în acest demers.
Domnul primar spune că în primul rând instituțiile statului trebuie implicate.
Pentru organizarea acestui eveniment se va depune o cerere în acest sens. Domnii

consilieri  locali  sunt acord cu organizarea acestui eveniment. Prin urmare se va formula
răspunsul în consecință. 

Se trece la punctul 1 de pe ordinea de zi suplimentată,
- Proiect de hotărâre nr. 74 din 16.11.2022 privind rectificarea bugetului local al

comunei Săliștea, judeţul Alba
Iniţiator: primar –  Stănilă Aurel-Emil
Raportul  compartimentului  de  resort  –  întocmit  de  d-ul  contabil  Ledrer  Francisc-

Cristian
Avizele comisiilor de specialitate – prezintă d-nii Linuț Gheorghe-Mircea, Cugerean

Ioan-Valentin, Martin Tiberiu-Constantin.
Secretarul general al comunei informează preşedintele de şedinţă că proiectul de

hotărâre  trebuie  adoptat  cu  majoritate  absolută  (primul  număr  natural  mai  mare  decât
jumătate din totalul consilierilor locali în funcție).

Se acordă:
- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 1 - pentru activităţi economico-

financiare, agricultură, amenajarea teritoriului şi urbanism, protecția mediului și turism;
- aviz favorabil  din partea comisiei  de specialitate nr. 2 -  juridică şi de disciplină,

muncă şi protecţie socială;
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- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 3 – pentru învăţământ, sănătate
şi familie, protecţie copii, tineret şi sport, activităţi socio-culturale, culte.

După prezentarea materialelor, domnul preşedinte de şedinţă solicită consilierilor să
se înscrie la cuvânt pentru discuţii, observaţii sau propuneri.

Domnul primar spune că propune prin rectificare alocarea sumei de 15.000 lei pentru
bradul de Crăciun, modificând suma propusă inițial de 10.000 lei.

Secretarul general al comunei spune că amendamentele se pot depune numai în
scris, înainte de ședință. Proiectul de hotărâre trebuie aprobat așa cum a fost formulat.

Domnul viceprimar spune că se aprobă în această ședință rectificarea, așa cum a
fost  propusă,  urmând  ca  la  o  ședință  extraordinară,  convocată  de  îndată,  să  se
suplimenteze suma de bani alocată bradului de Crăciun.

Domnul consilier local Bran Petru-Valentin întreabă pentru ce este propusă suma de
50.000 lei la drumuri.

Domnul  primar  spune că este  vorba despre drumul  la  Mărgineni.  Nu orice firmă
poate face acest drum.

Domnul consilier local Bran Petru-Valentin întreabă pentru ce este propusă suma de
30.000 lei pentru cultură.

Domnul  primar  spune  că  pentru  dotare  Cămine  Culturale,  cu  mașină  de  spălat,
veselă, pahare, fețe de masă.

Domnul  consilier  local  Martin  Tiberiu-Constantin  întreabă dacă se pot  achiziționa
aragaz și ladă frigorifică la Căminul Cultural din satul Tărtăria.

Domnul primar spune că se face anul acesta ce se poate, restul anul viitor.
Domnul  consilier  local  Muntean  Ioan-Lucian  întreabă  unde  se  face  extindere

canalizare.
Domnul primar spune că în punctul monument.
Domnul viceprimar spune că acel punct nu a fost prins în proiect, nici Calea Pânzii.
Nemaifiind solicitări pentru discuţii, observaţii sau propuneri, domnul preşedinte de

şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se aprobă cu 11 voturi pentru.
Se adoptă hotărârea nr. 74.
Se trece la punctul 2 de pe ordinea de zi suplimentată,
- Proiect de hotărâre nr. 75 din 16.11.2022 privind aprobarea decontării navetei

cadrelor  didactice  şi  a  personalului  didactic  auxiliar  din  cadrul  Şcolii  Gimnaziale
„David Prodan” Săliștea, judeţul Alba

Iniţiator: primar –  Stănilă Aurel-Emil
Raportul compartimentului de resort – întocmit de d-na inspector Julescu Alexandra-

Maria
Avizele comisiilor de specialitate – prezintă d-nii Linuț Gheorghe-Mircea, Cugerean

Ioan-Valentin, Martin Tiberiu-Constantin.
Secretarul general al comunei informează preşedintele de şedinţă că proiectul de

hotărâre  trebuie  adoptat  cu  majoritate  absolută  (primul  număr  natural  mai  mare  decât
jumătate din totalul consilierilor locali în funcție).

Se acordă:
- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 1 - pentru activităţi economico-

financiare, agricultură, amenajarea teritoriului şi urbanism, protecția mediului și turism;
- aviz favorabil  din partea comisiei  de specialitate nr. 2 -  juridică şi de disciplină,

muncă şi protecţie socială;
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- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 3 – pentru învăţământ, sănătate
şi familie, protecţie copii, tineret şi sport, activităţi socio-culturale, culte.

După prezentarea materialelor, domnul preşedinte de şedinţă solicită consilierilor să
se înscrie la cuvânt pentru discuţii, observaţii sau propuneri.

Nefiind  solicitări  pentru  discuţii,  observaţii  sau  propuneri,  domnul  preşedinte  de
şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se aprobă cu 11 voturi pentru.

Se adoptă hotărârea nr. 75.
Se trece la punctul 3 de pe ordinea de zi suplimentată,
- Proiect de hotărâre nr. 76 din 16.11.2022 privind aprobarea numărului și a

cuantumului burselor lunare acordate elevilor înscrişi la cursurile cu frecvenţă din
învăţământul preuniversitar de stat, din comuna Săliștea, județul Alba, în anul școlar
2022 – 2023

Iniţiator: primar –  Stănilă Aurel-Emil
Raportul compartimentului de resort – întocmit de d-na inspector Julescu Alexandra-

Maria
Avizele comisiilor de specialitate – prezintă d-nii Linuț Gheorghe-Mircea, Cugerean

Ioan-Valentin, Martin Tiberiu-Constantin.
Secretarul general al comunei informează preşedintele de şedinţă că proiectul de

hotărâre  trebuie  adoptat  cu  majoritate  absolută  (primul  număr  natural  mai  mare  decât
jumătate din totalul consilierilor locali în funcție).

Se acordă:
- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 1 - pentru activităţi economico-

financiare, agricultură, amenajarea teritoriului şi urbanism, protecția mediului și turism;
- aviz favorabil  din partea comisiei  de specialitate nr. 2 -  juridică şi de disciplină,

muncă şi protecţie socială;
- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 3 – pentru învăţământ, sănătate

şi familie, protecţie copii, tineret şi sport, activităţi socio-culturale, culte.
După prezentarea materialelor, domnul preşedinte de şedinţă solicită consilierilor să

se înscrie la cuvânt pentru discuţii, observaţii sau propuneri.
Nefiind  solicitări  pentru  discuţii,  observaţii  sau  propuneri,  domnul  preşedinte  de

şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se aprobă cu 11 voturi pentru.
Se adoptă hotărârea nr. 76.
Se trece la punctul 4 de pe ordinea de zi suplimentată,
-  Proiect de hotărâre nr.  77 din 16.11.2022 privind aprobarea alocării  sumei

necesare susținerii evenimentului cultural-educativ „Bradul de Crăciun, între tradiție
și poveste”

Iniţiator: primar –  Stănilă Aurel-Emil
Raportul  compartimentului  de resort  – întocmit  de d-ul  inspector  Boldoșan Călin-

Simion
Avizele comisiilor de specialitate – prezintă d-nii Linuț Gheorghe-Mircea, Cugerean

Ioan-Valentin, Martin Tiberiu-Constantin.
Secretarul general al comunei informează preşedintele de şedinţă că proiectul de

hotărâre  trebuie  adoptat  cu  majoritate  absolută  (primul  număr  natural  mai  mare  decât
jumătate din totalul consilierilor locali în funcție).

Se acordă:
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- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 1 - pentru activităţi economico-
financiare, agricultură, amenajarea teritoriului şi urbanism, protecția mediului și turism;

- aviz favorabil  din partea comisiei  de specialitate nr. 2 -  juridică şi de disciplină,
muncă şi protecţie socială;

- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 3 – pentru învăţământ, sănătate
şi familie, protecţie copii, tineret şi sport, activităţi socio-culturale, culte.

După prezentarea materialelor, domnul preşedinte de şedinţă solicită consilierilor să
se înscrie la cuvânt pentru discuţii, observaţii sau propuneri.

Nefiind  solicitări  pentru  discuţii,  observaţii  sau  propuneri,  domnul  preşedinte  de
şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se aprobă cu 11 voturi pentru.

Se adoptă hotărârea nr. 77.
Se trece la punctul 5 de pe ordinea de zi suplimentată,
- Proiect de hotărâre nr. 78 din 16.11.2022 privind aprobarea protocoalelor de

colaborare pentru asigurarea colaborării  interinstituționale a Ministerului Muncii  și
Solidarității Sociale (MMSS)  cu U.A.T. SĂLIȘTEA, județul Alba, în cadrul proiectului
”HUB de Servicii MMSS – SII MMSS”, Cod MySmis 130963

Iniţiator: primar –  Stănilă Aurel-Emil
Raportul compartimentului de resort – întocmit de d-ul inspector Ilie Ancuța-Florina
Avizele comisiilor de specialitate – prezintă d-nii Linuț Gheorghe-Mircea, Cugerean

Ioan-Valentin, Martin Tiberiu-Constantin.
Secretarul general al comunei informează preşedintele de şedinţă că proiectul de

hotărâre  trebuie  adoptat  cu  majoritate  absolută  (primul  număr  natural  mai  mare  decât
jumătate din totalul consilierilor locali în funcție).

Se acordă:
- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 1 - pentru activităţi economico-

financiare, agricultură, amenajarea teritoriului şi urbanism, protecția mediului și turism;
- aviz favorabil  din partea comisiei  de specialitate nr. 2 -  juridică şi de disciplină,

muncă şi protecţie socială;
- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 3 – pentru învăţământ, sănătate

şi familie, protecţie copii, tineret şi sport, activităţi socio-culturale, culte.
După prezentarea materialelor, domnul preşedinte de şedinţă solicită consilierilor să

se înscrie la cuvânt pentru discuţii, observaţii sau propuneri.
Domnul primar informează consilierii locali că este vorba despre proiectul derulat la

nivel de Primărie.
Nemaifiind solicitări pentru discuţii, observaţii sau propuneri, domnul preşedinte de

şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se aprobă cu 11 voturi pentru.
Se adoptă hotărârea nr. 78.
Se trece la punctul 6 de pe ordinea de zi suplimentată,
- Proiect de hotărâre nr. 80 din 23.11.2022 privind modificarea și completarea

hotărârii Consiliului Local Săliștea nr. 53 din 31.08.2022 privind stabilirea cantității de
masă  lemnoasă  ce  se  va  exploata  pentru  anul  2022,  din  proprietatea  comunei
Săliștea, județul Alba, precum și a modului de valorificare

Iniţiator: primar –  Stănilă Aurel-Emil
Raportul compartimentului de resort – întocmit de d-ul administrator public Chiriluț

Marcel-Teofil
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Avizele comisiilor de specialitate – prezintă d-nii Linuț Gheorghe-Mircea, Cugerean
Ioan-Valentin, Martin Tiberiu-Constantin.

Secretarul general al comunei informează preşedintele de şedinţă că proiectul de
hotărâre  trebuie  adoptat  cu  majoritate  absolută  (primul  număr  natural  mai  mare  decât
jumătate din totalul consilierilor locali în funcție).

Se acordă:
- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 1 - pentru activităţi economico-

financiare, agricultură, amenajarea teritoriului şi urbanism, protecția mediului și turism;
- aviz favorabil  din partea comisiei  de specialitate nr. 2 -  juridică şi de disciplină,

muncă şi protecţie socială;
- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 3 – pentru învăţământ, sănătate

şi familie, protecţie copii, tineret şi sport, activităţi socio-culturale, culte.
După prezentarea materialelor, domnul preşedinte de şedinţă solicită consilierilor să

se înscrie la cuvânt pentru discuţii, observaţii sau propuneri.
Domnul primar informează consilierii locali că este vorba despre masa lemnoasă din

zona Călene. Nu se duce nimeni acolo. Trebuie aprobată vânzarea lemnului din acel punct
la același preț. Au marcat ulterior aprobării masei lemnoase prin H.C.L. Lemnul este pentru
Școala Mugești și câteva persoane.

Domnul viceprimar întreabă de ce nu se dă lemnul școlii din comună.
Domnul primar spune că este lemn pentru școală.
Domnul consilier local Cordelea Claudiu-Ioan întreabă de lemnul pentru mănăstire.
Domnul primar spune că s-a dat drumul să-l aducă. În Valea lui Stan sunt scoase

toate. În rest, vor fi scoase toate în 2 – 3 săptămâni.
Domnul consilier local Cordelea Claudiu-Ioan întreabă de ce s-a întârziat.
Domnul  primar  spune  că  anumit  lemn  se  taie  până  în  septembrie,  că  au  fost

probleme cu firmele. Consideră că ar trebui să marcheze și să fie aduse lemnele din martie
până în mai, deoarece durează toată procedura: depunerea cererilor, analizarea acestora,
plata, înregistrându-se mai multe întârzieri. Nu se duc să le ia. Sunt persoane care nu au
luat lemnele plătite de 2 ani.

Domnul consilier local Cordelea Claudiu-Ioan spune că ar trebui luate lemnele din
primăvară.

Domnul primar spune ar trebui marcate lemnele iarna, urmând a fi aduse până în
mai.

Domnul  primar  întreabă câți  bani  ajung la  firma de exploatare din suma de 150
lei/mc.

Domnul primar spune că în jur de 90 lei/mc lemn tras, restul rămânând la Primărie.
Este la limită, fiind și paza. Nu se mai găsește pe nicăieri lemn cu 150 lei/mc. Ar fi bine să
existe depozit în comună, dar nu există teren disponibil și trebuie îndeplinite condiții pentru
acest lucru. Toți vor să ia lemn de la Icoana. Nu vor să meargă în Valea lui Stan.

Nemaifiind solicitări pentru discuţii, observaţii sau propuneri, domnul preşedinte de
şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se aprobă cu 11 voturi pentru.

Se adoptă hotărârea nr. 79.
Se trece la punctul 7 de pe ordinea de zi suplimentată,
-  Proiect  de  hotărâre  nr.  81  din  23.11.2022  privind  acordarea  unui  mandat

special domnului primar Aurel-Emil Stănilă, reprezentantul Consiliului Local Săliștea
în Adunarea generală a Asociației de Dezvoltare Intercomunitară “Apa Alba”
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Iniţiator: primar –  Stănilă Aurel-Emil
Raportul  compartimentului  de  resort  –  întocmit  de secretarul  general  al  comunei

Ionescu Mihaela-Alina
Avizele comisiilor de specialitate – prezintă d-nii Linuț Gheorghe-Mircea, Cugerean

Ioan-Valentin, Martin Tiberiu-Constantin.
Secretarul general al comunei informează preşedintele de şedinţă că proiectul de

hotărâre  trebuie  adoptat  cu  majoritate  absolută  (primul  număr  natural  mai  mare  decât
jumătate din totalul consilierilor locali în funcție).

Se acordă:
- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 1 - pentru activităţi economico-

financiare, agricultură, amenajarea teritoriului şi urbanism, protecția mediului și turism;
- aviz favorabil  din partea comisiei  de specialitate nr. 2 -  juridică şi de disciplină,

muncă şi protecţie socială;
- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 3 – pentru învăţământ, sănătate

şi familie, protecţie copii, tineret şi sport, activităţi socio-culturale, culte.
După prezentarea materialelor, domnul preşedinte de şedinţă solicită consilierilor să

se înscrie la cuvânt pentru discuţii, observaţii sau propuneri.
Nefiind  solicitări  pentru  discuţii,  observaţii  sau  propuneri,  domnul  preşedinte  de

şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se aprobă cu 11 voturi pentru.
Se adoptă hotărârea nr. 80.
Se trece la punctul 8 de pe ordinea de zi suplimentată,
- Întrebări, interpelări, propuneri, petiţii.
Este  pusă  în  discuție  adresa  Instituției  Prefectului  –  Județul  Alba  referitoare  la

hotărârea  nr.  71  din  27.10.2022  privind  modificarea  și  completarea  hotărârii  Consiliului
Local Săliștea nr. 15 din 28.02.2022 privind aprobarea alocării sumei de 50.000 lei Parohiei
Ortodoxe Săliștea și a sumei de 10.000 lei Parohiei Ortodoxe Tărtăria.

Ca să nu îi  influențeze,  secretarul  general  al  comunei  solicită  domnilor  consilieri
locali să-și exprime mai întâi dumnealor opiniile, iar la final își va spune punctul de vedere.

Domnul consilier local Cordelea Claudiu-Ioan spune că opinia lor este cea exprimată
în ședințele anterioare de consiliu.

Secretarul general al comunei îi întreabă pe domnii consilieri locali dacă își mențin
opinia și dacă are altcineva o altă părere.

Nefiind formulată o opinie distinctă, secretarul general al comunei spune că adresa
cuprinde  constatările,  recomandările  Prefecturii  Alba,  la  care  dorește  să  facă  propriile
constatări, punctual.

Spune că este de acord în parte cu observațiile Prefecturii Alba.
1. Conform art. 155, alin. 4, lit. b din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ,

primarul  “întocmeşte  proiectul  bugetului  unităţii  administrativ-  teritoriale  şi  contul  de
încheiere a exerciţiului bugetar şi le supune spre aprobare consiliului local, în condiţiile şi la
termenele prevăzute de lege”, iar conform art. 129, alin. 4, lit. a Consiliul Local ”aprobă, la
propunerea primarului, bugetul unităţii administrativ-teritoriale, virările de credite, modul de
utilizare a rezervei bugetare şi contul de încheiere a exerciţiului bugetar”. 

Conform art. 19, alin. 2  din Legea nr. 273/2006 “pe parcursul exerciţiului bugetar,
autorităţile deliberative pot aproba rectificarea bugetelor prevăzute la alin. 1, lit.  a şi b, în
termen de 30 de zile de la data intrării în vigoare a legii de rectificare a bugetului de stat,
precum şi ca urmare a unor propuneri fundamentate ale ordonatorilor principali de credite.
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Rectificărilor  bugetelor locale li  se vor aplica aceleaşi  proceduri ca şi aprobării  iniţiale a
acestora, cu excepţia termenelor din calendarul bugetar”.

Consideră  că  nu  s-au  încălcat  aceste  prevederi,  domnul  primar  fiind  inițiatorul
proiectelor de hotărâri privind aprobarea / rectificarea bugetul local. Dar aceste prevederi nu
trebuie să aducă atingere dreptului consilierilor locali de a depune amendamente la aceste
proiecte de hotărâri,  prevăzut de Codul administrativ și  de Ordinul nr.  25/2021, care nu
instituie nicio  limitare cu privire  la proiectele de hotărâri  la care pot sau nu pot formula
amendamente și nici la conținutul acestora. Practic, din interpretarea dată de Prefectură art.
19, alin. 2 din Legea nr. 273/2006, rezultă că numai primarul poate depune amendamente
la propriile proiecte de hotărâri privind aprobarea / rectificarea bugetului local. În această
situație Consiliul Local are 2 posibilități, în cazul în care în proiect există prevederi cu care
este de acord și prevederi cu care nu este de acord:

1) să respingă întregul proiect de hotărâre, prin interpretarea ad literam a art. 19,
alin.  2  din  Legea  nr.  273/2006  care  prevede  că  “autoritățile  deliberative  pot  aproba
rectificarea”, deci nefiind obligatoriu;

2) să aprobe proiectul de hotărâre, chiar dacă nu este de acord cu unele prevederi,
făcându-se astfel voința primarului, dar oare ce rol ar mai avea Consiliul Local?

În acest sens s-a pronunțat și Tribunalul Bacău, prin sentința civilă nr. 489/2021 în
procesul intentat de Prefectura Bacău, Consiliului Local Bacău, proces câștigat de acesta
din urmă. Prin sentința civilă, care nu a fost atacată de Prefectură, s-a recunoscut dreptul
consilierilor  de a depune amendamente la proiectele de hotărâri  privind bugetul.  Și alte
U.A.T. - uri recunosc acest drept. De exemplu, în procesul-verbal al ședinței extraordinare
din data de 11.02.2022 și procesul-verbal al ședinței ordinare din data de 28.07.2022 ale
Consiliului Local al municipiului Brașov, este specificat faptul că domnii consilieri au depus
amendamente.

Cât privește propunerea fundamentată a ordonatorului de credite, trebuie văzut cât
fundament există și în cazul altor investiții făcute de Primărie.

Cât privește obligativitatea motivării amendamentului, prevăzută la art. 27, alin. 6 din
Ordinul 25/2021, consider că s-a respectat acest lucru, actul normativ neprevăzând în mod
exact  ce să conțină această motivație.  De asemenea niciun articol  de lege nu prevede
faptul că cererea Parohiei trebuie depusă anterior formulării amendamentului. 

Mai mult decât atât există Primării în țară care au organizat două sesiuni de finanțare
a cultelor. Este și cazul municipiului Baia Mare care a aprobat bugetul inițiat, a prevăzut
bani pentru culte, a organizat prima sesiune de finanțare. Pe parcursul exercițiului bugetar,
la data de 29.07.2022, prin H.C.L. nr. 280, a rectificat bugetul. La data de 03.08.2022 a
publicat  anunțul privind sesiunea a II-a de finanțare, care invocă și  H.C.L. nr.  280/2022
privind rectificarea bugetului și prin care sunt invitate cultele să depună documentațiile în
perioada 04.08. - 16.08.2022. Prin urmare rectificarea bugetului s-a făcut anterior depunerii
cererilor de către culte. Sprijinul financiar s-a aprobat în data de 31.08.2022, prin H.C.L. nr.
370, care invocă și cererile cultelor. În raportul compartimentului de resort la proiectul de
hotărâre privind sprijinul financiar, la pag. 3, se subliniază faptul că “unitățile de cult care au
beneficiat  de finanțare în  sesiunea I  și  solicită  sprijin  financiar  în  sesiunea II  au depus
devize  diminuate  pentru  categorii  de  lucrări  în  continuare  sau  devize  noi  pentru  alte
categorii  de lucrări”.  Prin urmare municipiul  Baia Mare a suplimentat în a doua sesiune
sumele de bani acordate unor culte în prima sesiune, atât pentru lucrări noi, cât și pentru
lucrări în continuare.
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Și Consiliul Local al orașului Cugir a aprobat prima sesiune de finanțare prin H.C.L.
nr. 87/2022, ulterior a aprobat rectificarea de buget în data de 25.08.2022, prin H.C.L. nr.
169. Anunțul privind finanțarea este datat din 29.08.2022, cu invitarea unităților de cult de a
depune documentațiile până la data de 09.09.2022. Sprijinul financiar a fost aprobat în data
de 30.09.2022, prin H.C.L. nr. 196.

Spune că într-o ședință anterioară le-a dat exemplu H.C.L. nr. 61/2022 a Consiliului
Local al comunei Petrești, județul Dâmbovița, prin care a suplimentat suma de bani alocată
unei Parohii.

Fiindcă tot este vorba despre lucrări, deși nu se invocă în adresa Prefecturii Alba, ca
o paranteză, menționează că s-a invocat într-o ședință de consiliu faptul că nu se pot da
bani cultelor pentru mobilier bisericesc, că vine Curtea de Conturi și îi impută. În acest caz,
consideră că trebuie să înceapă cu Consiliul Județean Alba, care prin H.C.L. nr. 99/2021 și
nr. 27/2022 a alocat bani mai multor unități de cult pentru mobilier bisericesc. Și U.A.T. - uri
din țară au procedat la fel, de exemplu Consiliul Local al municipiului Suceava, prin H.C.L.
nr. 91/2022.

2. Cât privește prevederile legale invocate la pct. 2, secretarul general al comunei
spune că este întru totul de acord, cu observația că acestea trebuie să fie valabil aplicabile
și pentru alte investiții realizate de Primăria Săliștea. Oare care dintre ele se încadrează mai
bine în aceste prevederi: alte investiții sau finanțarea Parohiei?

3. În ceea ce privește principiile invocate la pct. 3, secretarul general al comunei
spune că este întru totul de acord cu ele. Consideră că au fost respectate. Unele cuvinte
menționate la acest punct i-au fost aduse drept acuzații. Să fie oare o coincidență?

Cât  privește  diferența  dintre  sumele alocate  parohiilor  din  comună,  consideră  că
aceasta se datorează și necesităților fiecăreia. O diferență și mai considerabilă se poate
observa  în  H.C.L.  nr.  27/2022 a Consiliului  Județean Alba,  care  a  aprobat  135.000 lei
Arhiepiscopiei Ortodoxe Alba Iulia, față de 4000 lei cât a alocat altor unități de cult. Îi invită
pe domnii consilieri locali să calculeze raportul în ambele cazuri.

4. În ceea ce privește pct. 4, consideră că este obligația contabilității să raporteze
sumele plătite, organelor abilitate. Legat de controlul Curții  de Conturi,  rămâne de văzut
câtă  economicitate,  eficiență  și  eficacitate  există  în  procedura  altor  investiții  și  câtă  în
procedura finanțării Parohiei, ca să nu mai vorbească despre legalitate.

5. În ceea ce privește concluziile de la pct. 5, secretarul general al comunei spune că
este întru totul de acord, fiind valabile tuturor investițiilor.

Spune că toate documentele menționate pot fi consultate pe paginile de internet ale
instituțiilor respective sau li se pot pune la dispoziție, întrucât le va pune în dosarul ședinței
de consiliu de astăzi.

Având în vedere cele menționate, cunoscând opinia Prefecturii  Alba și exemplele
altor  U.A.T.  –  uri,  ținând  cont  de  faptul  că  nu  este  o  practică  unitară,  atât  la  nivelul
autorităților locale, cât și al instituțiilor superioare, din cadrul aceluiași județ, sau de la un
județ  la  altul,  fiind  diferențe  de  opinie,  rămâne  la  latitudinea  dumnealor  să  decidă  în
consecință. Este bine să nu se dea motive de interpretare. Prin urmare, au la dispoziție 2
posibilități:

1) să mențină H.C.L. - urile adoptate, de rectificare buget și de suplimentare sumă
de bani Parohiei Săliștea;

2) să revoce H.C.L. - ul cu suplimentarea și să rectifice bugetul local prin mutarea
sumei respective la alte investiții. Ambele variante sunt legale.
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Domnul consilier local Bran Petru-Valentin consideră că hotărârile trebuie să rămână
așa cum au fost aprobate.

Domnul primar spune că Prefectura Alba a lăsat la latitudinea Consiliului Local.
Domnul viceprimar spune că Prefectura Alba nu se pronunță, nu spune concret ce

să facă Consiliul Local.
Domnul consilier local Bran Petru-Valentin spune că, în cazul în care Prefectura Alba

s-ar  fi  exprimat  în  adresă  că  hotărârea  este  ilegală,  Consiliul  Local  ar  proceda  în
consecință. Ceea ce nu este cazul.

Secretarul general al comunei informează consilierii locali că în anul 2019 Prefectura
Alba a solicitat prin adresă revocarea unei hotărâri de consiliu local. Deci, în cazurile în care
constată că vreo hotărâre este ilegală, solicită reanalizarea / revocarea acesteia.

Este  pusă  în  discuție  adresa  Instituției  Prefectului  –  Județul  Alba  referitoare  la
hotărârea  nr.  70  din  27.10.2022  privind aprobarea  alocării  sumei  necesare  susținerii
evenimentului sportiv “Cupa între sate la tenis de masă, în comuna Săliștea” și hotărârea
nr. 72 din 27.10.2022 privind aprobarea alocării  sumei necesare susținerii  evenimentului
cultural-artistic ocazionat de inaugurarea sediului Primăriei comunei Săliștea, județul Alba.

Secretarul general al comunei informează consilierii locali că întocmirea programului
de  evenimente  culturale  este  prevăzută  de  O.U.G.  nr.  118/2006  privind  înfiinţarea,
organizarea şi desfăşurarea activităţii aşezămintelor culturale, cu modificările şi completările
ulterioare. Când a venit ca secretar al comunei Săliștea, a întrebat dacă este aprobat acest
program, răspunzându-i-se că nu s-a aprobat niciodată. A întrebat ce evenimente culturale
se  organizează  și  i  s-a  menționat  doar  bradul  de  Crăciun.  Nu a  mai  insistat  pe  acest
subiect, considerând că nu se poate aproba un program de evenimente culturale cu un
singur  eveniment,  dar,  pentru  anul  viitor,  chiar  dacă  e  vorba  doar  despre  un  singur
eveniment, se va întocmi acest program. La Primăria unde a lucrat se aproba anual acest
program, la începutul anului și presupunea mai multe evenimente culturale menționate pe
câteva pagini. Aceste evenimente culturale nu erau doar cele organizate de către Primărie.
Implicau  Biblioteca  comunală,  Biblioteca  județeană,  Căminul  Cultural,  Școala  și  alte
instituții.  De  exemplu,  dacă  se  depuneu  coroane  de  flori  la  monumentul  eroilor,  acest
moment  era  însoțit  de  un  montaj  artistic  susținut  de  către  elevi.  Acest  eveniment  era
menționat în program, cu sumele alocate și perioada desfășurării.

Domnul  viceprimar  spune  că  ar  trebui  prevăzute  aceste  cheltuieli,  că  se  depun
mereu coroane de flori.

Domnul consilier local Cordelea Claudiu-Ioan întreabă dacă hotărârile sunt ilegale în
lipsa acestui program de evenimente culturale.

Secretarul general al comunei spune că adresa cuprinde recomandări pentru viitor,
hotărârile fiind legale.

Este pusă în discuție cererea doamnei Muntean Lucreția, cu domiciliul în municipiul
Alba Iulia, administrator al S.C. Nemiral S.R.L. Alba Iulia, care solicită cumpărarea terenului
aferent  magazinului  mixt  din satul  Tărtăria,  unde societatea are punct  de lucru,  în care
funcționează magazin și bar, aflat în proprietate.

Domnul viceprimar spune că a mai solicitat acest lucru.
Domnul primar spune că nu s-a finalizat procedura, nu s-a aprobat.
Domnul  consilier  local  Muntean Ioan-Lucian  spune  că  destinația  terenului  nu  se

poate schimba, trebuind să fie întocmite actele. Nu se poate da terenul altcuiva.
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Secretarul general al comunei informează consilierii locali că acest teren nu se poate
vinde,  deoarece  este  în  domeniul  public  al  comunei.  Pentru  a-l  vinde  trebuie  trecut  în
domeniul privat. Pentru a-l trece în domeniul privat, este necesar avizul Ministerului. Pentru
a-l  obține  sunt  necesare  cărțile  funciare  actualizate  pentru  toate  imobilele  care  aparțin
domeniului public,  care nu există în prezent, în totalitate, precum și acte de proprietate,
referate, declarații etc. Acest teren se poate închiria, dacă este de acord, până când se va
putea vinde.

Domnul primar spune că trebuie începută procedura, dar trebuie să i se aducă la
cunoștință posibilitatea de a-l închiria.

Domnul viceprimar spune că trebuie să aprobe acordul de principiu pentru trecerea
în domeniul privat, cu care domnii consilieri sunt de acord.

Domnul consilier local Bran Petru-Valentin întreabă care sunt următorii pași pentru
foraj.

Domnul primar spune că se va ocupa S.C. APA CTTA S.A. Alba. Spune că a trimis
adresă în acest sens, le-a comunicat datele forajului, firma care l-a executat.

Domnul viceprimar întreabă în ce constă ceea ce vor face cei de la S.C. APA CTTA
S.A. Alba.

Domnul primar spune că trebuie să facă aducțiune până la bazin cu tot ceea ce
presupune. Le-a pus la dispoziție sursa de apă.

Domnul consilier local Bran Petru-Valentin întreabă cum a fost ales locul și dacă au
făcut studii.

Domnul primar spune că pot fi făcute studii, dar costă mii de euro. Firma a urmărit
hărți privind forajele făcute pe vremea lui Ceaușescu și au făcut foraj lângă cel efectuat
atunci. În total a costat 120.000 lei.

Domnul viceprimar spune că se va vedea potențialul dacă va fi secetă.
Nemaifiind  întrebări,  interpelări,  propuneri,  petiţii,  domnul  Cordelea  Claudiu-Ioan,

preşedintele  de  şedinţă,  anunţă  că s-au epuizat  toate  punctele  de pe ordinea de  zi  şi
declară închise lucrările şedinţei ordinare.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,       SECRETAR GENERAL,
              Claudiu-Ioan Cordelea                   Mihaela-Alina Ionescu 
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